



聖若瑟大學
UNIVERSITY OF
SAINT JOSEPH

USJ Graduation Ceremony 2023

Appreciation Message by Mathew Che (Master of Counseling and Psychotherapy)

8 July 2023

(...)

I am Matthew Che, a graduate of the Master of Counseling and Psychotherapy.

First of all, I would like to thank all of you for attending the graduation ceremony of the University of Saint Joseph of Macau 2023, enhancing the significance of today's ceremony. I am deeply thankful to the University for allowing me to give my speech today.

In 2023, my study goals at USJ were completed in the company of my mother and all the staff of the University.

Reflecting on my Bachelor of Social Work degree at the USJ for the academic year 2014-2018, my Master of Social Work degree at the USJ for the academic year 2018-2021, and my Master of Counseling and Psychotherapy for the academic year 2020-2023, I find my studies at USJ to be very meaningful, exciting, and incredible.

I am a visually impaired person with a variety of chronic diseases. Studying in university was supposed to be difficult and challenging for me. The genuine acceptance, assistance, teaching, care, understanding and encouragement I felt at the University not only enabled me to continue to pursue my learning goals, but also made me feel inspired and joyful in the process. It has allowed me to capture a part of a fruitful chapter of my life here.

I believe the learning process is like adding meaning to the path of life and collecting tools so that we can use different tools to make the path of life smoother and more meaningful. For example, I am a social worker for Caritas Macau. In order to increase my knowledge in the field of service, I have studied different subjects. After graduation, some students may pursue a career in society, while others may choose to study other programmes. No matter how, I wish you will remember that the process of life needs to be felt and cherished and that you will discover the wonders of life;

Let me share another goal of my study life after graduation. I will start to learn piano. While I play piano, I will express my happy memories of studying at USJ through music and it marks another remarkable chapter of my life.



聖若瑟大學[†]
UNIVERSITY OF
SAINT JOSEPH

Finally, I wish all our graduates a prosperous future and all our guests a blessing.

###



聖若瑟大學
UNIVERSITY OF
SAINT JOSEPH

2023 年度聖若瑟大學畢業典禮

畢業生致辭 – 謝旭昇

(輔導與心理療法碩士學位)

2023 年 7 月 8 日

(...)

我是輔導與心理療法碩士的畢業生謝旭昇。

首先，感恩在場的嘉賓在百忙之中出席今天的 2023 年澳門聖若瑟大學畢業典禮，為畢業典禮增添意義和色彩。今天，我也非常多謝大學給予我致辭的機會；2023 年，我在聖若瑟大學的學習目標在我母親以及大學全體教職員的陪伴下完成了。

回想我在 2014-2018 學年在聖若瑟大學修讀社會工作學士學位，2018-2021 學年修讀社會工作碩士學位，2020-2023 學年修讀輔導與心理療法碩士學位，我感到我在聖若瑟大學裡學習的過程非常有意義、精彩和不可思議。

我是一位有視力障礙的人士，同時患有各種不同的長期病患。入讀大學對於我來說本來是困難和充滿挑戰的，在聖大裡我感到真誠的接納、協助、教導、關心、了解和鼓勵，讓我感到在大學裡學習，不單使我能夠往學習的目標繼續前進，還使我在學習過程中感受到精彩和歡樂。讓我在這裡記錄了一部分有意義的生命章節。

我覺得學習的過程就好像為人生的道路增添意義以及收集工具，讓我們在人生的路途上可以利用不同的工具來使人生的路途更加順利和有意義，例如，我是澳門明愛的社會工作者，為了可以增加自己在服務方面的知識領域，所以我就修讀不同的科系。畢業之後，有同學可能會在社會中發展，也有同學會選擇修讀其他課程，無論如何，希望各位同學謹記，生命的過程需要用心感受和珍惜，當中會慢慢領略到生命的奇妙之處。



聖若瑟大學[®]
UNIVERSITY OF
SAINT JOSEPH

好吧，與大家分享我畢業後的另一個學習目標，畢業後，我會學習鋼琴，彈鋼琴的時候，我會把在聖若瑟大學裡學習的開心回憶透過音樂表達出來，用音樂為自己記下另一個奇妙的章節。

最後祝願各位畢業的同學前程錦繡，現場所有嘉賓一切安好，多謝大家。

###